

Srpen 2026

10. srpna (pondělí)

Spotřební daň:

Splatnost daně za červen 2026 (mimo spotřební daň lihu)

20. srpna (čtvrtek)

Daň z příjmů:

- Měsíční odvod úhrnu sražených záloh na daň z příjmů fyzických osob ze závislé činnosti za červenec 2026
- Splatnost paušální zálohy

25. srpna (úterý)

Spotřební daň:

Daňové přiznání za červenec 2026

Daň z přidané hodnoty

- Daňové přiznání a splatnost daně za červenec 2026
- Souhrnné hlášení za červenec 2026
- Kontrolní hlášení za červenec 2026

Energetické daně

Daňové přiznání a splatnost daně z plynu, pevných paliv a elektřiny za červenec 2026

31. srpna (pondělí)

Daň z příjmů:

Odvod daně vybírané srážkou podle zvláštní sazby daně za červenec

Daň z nemovitých věcí:

Splatnost 1.splátky daně (poplatníci provozující zemědělskou výrobu a chov ryb s daňovou povinností vyšší než 5 000 Kč)

Daň z přidané hodnoty:

Daňové přiznání a splatnost daně k OSS – dovozní režim

Ostatní informace

Od roku 2027 je nutné počítat se znovuzavedením EET. Celé řadě podnikatelů tak vznikne od roku 2027 povinnost evidovat tzv. kontaktní platby (např. provedené bezhotovostně s využitím QR kódu). Tento zákon bude projednávat Senát, a to ve lhůtě do 20.8.2026.

U služebního elektromobilu v majetku zaměstnavatele (nebo v nájmu, leasingu apod.), který zaměstnanec dobíjí doma, lze použít průměrnou cenu elektřiny dle vyhlášky MPSV pro stanovení výdaje na elektřinu; opora je přímo v § 24 odst. 2 písm. k) bod 1 ZDP. Není tedy nutné dokazovat každou kWh fakturou dodavatele elektřiny zaměstnance, pokud se použije tato zákonná možnost. Finanční správa tento postup výslovně potvrdila právě u domácího dobíjení služebních elektromobilů. Je stále potřeba doložit množství spotřebované elektřiny (např. evidence jízd + spotřeba vozidla podle technických údajů, případně údaje z aplikace vozidla/wallboxu). Samotná cena bez vazby na spotřebu nestačí.

Od 1. 7. 2026 nabývá účinnosti novela zákona o důchodovém pojištění, která přináší snížení minimálního měsíčního vyměřovacího základu pro pojistné u osob samostatně výdělečně činných (OSVČ).

Minimální vyměřovací základ se snižuje ze 40 % na 35 % průměrné mzdy, což se promítne i do výše minimální měsíční zálohy na důchodové pojištění.

Nová minimální záloha od 1. 7. 2026 činí 5 005 Kč, namísto dosavadních 5 720 Kč.

Tato změna se týká OSVČ, které odvádějí pojistné alespoň z minimálního vyměřovacího základu. Pokud platíte zálohy v minimální výši, doporučujeme od července upravit trvalý příkaz nebo jiný způsob úhrady tak, aby odpovídal nové zákonné částce.

V návaznosti na přijetí zákona č. 176/2025 Sb., kterým došlo k úpravě zákona č. 586/1992 Sb., o daních z příjmů, zveřejnilo Generální finanční ředitelství nový nepovinný vzor potvrzení o výši úroků připadajících na podíl poplatníka v bytovém družstvu. Účelem tohoto vzoru je sjednocení obsahu potvrzení a zjednodušení prokazování nároku na uplatnění odpočtu úroků použitých na financování bytových potřeb. Využít jej lze jak v rámci ročního zúčtování záloh a daňového zvýhodnění u zaměstnavatele, tak i jako přílohu k daňovému přiznání k dani z příjmů fyzických osob.

S případnými dotazy nás můžete kdykoliv kontaktovat.

S přátelským pozdravem

Ing. Zdeněk Hamáček
jednatel